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HELYBEN

Tisztelt Elnök Asszony!

„Szegény gazdagok, avagy mi lesz a Békés megyei gabonával
állattartókkal?" címmel a Házszabály 91 .§-a alapján kérdést kívánok benyújtani

Gráf József
földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszterhez .

Tisztelt Miniszter úr!

és az

Az Ön elődje az elmúlt esztendőben azt üzente a Békés megyei gazdáknak, hogy alacsony
áron a kombájntól a gabonájukat ne adják el, mert ő szavatolja, hogy az intervenciós
felvásárlás megtörténik, érdemi árat fizetnek és a következő évi termés aratásáig Békés
megyéből elszállítják a raktárkészleteket .

Ezzel szemben ma már tudjuk, hogy ennek az ígéretnek negyede sem igaz . Nem
vásárolták fel a felajánlott mennyiséget, nem fizették ki az árát és Békés megyéből egy
szem gabonát nem szállítottak el. A raktárhiányt időben nem kezelték, 5-6 raktár építésére
kértek építési engedélyt, szinte egy időben az aratás indulásával . A késedelmen a jó gazda
gondossága nem mérhető le .

Összességében Békés megyében jó gabonatermés várható . Már a búzának sincsenek
szabad raktárak és hol van még a kukorica és napraforgó elhelyezési lehetősége?
Időközben tömeges munkahelybezárások jellemzik a térséget, az élelmiszeripari cégek
sorra zárnak be, a háztáji sertéstartás visszaesett, nincs a gabonát takarmány formájában
elfogyasztó érdemi állatállomány . Ha az emberek nem tudják mezőgazdasági hiteleiket
bevétel híján az ősszel fizetni, a bankok 30 napon belül viszik a termelő gépét, állatait,
házát .

Kérdéseim a következők:



Életbe léptetett-e az FVM olyan intézkedéseket, hogy a Békés megyei 2004 . évi gabona
mennyiséget kiszállítsák a megyéből az ország területén lévő más szabad raktárba?

Az új, épülő, csekély számú raktár építését miért akkor kezdik, amikor már fut az aratás?

Ezekbe a raktárakba mikor lehet raktározni? Addig hol tároljanak a gabona tulajdonosok?

A felvásárlás és az elhelyezés érdekében megkülönböztetett módon milyen intézkedéseket,
erő átcsoportosításokat tervez a Békés megyei gabonaügy kezelésére az FVM, részben
orvosolva ezzel eddigi mulasztásait?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2005 . június 27 .
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